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REVISTA PRESEI 
 

 Comisia pentru muncă a Camerei Deputaţilor începe luni dezbaterile pe Legea pensiilor 
Comisia pentru muncă a Camerei Deputaţilor va dezbate, în şedinţa de luni care va începe la ora 16.00, 
amendamentele depuse de către partide la proiectul Legii pensiilor, potrivit ordinii de zi a forului legislativ. 
Ulterior dezbaterilor în comisiile parlamentare de specialitate, va fi dat votul asupra proiectului de lege, într-un 
din plenurile Camerei Deputaţilor, for decizional pentru iniţativa legislativă. Legea pensiilor a fost adoptată de 
Senat pe 26 noiembrie. 
Partidele parlamentare au depus deja o serie de amendamente la Legea pensiilor. 
Astfel, PNL a propus o serie de modificări la proiectul de lege. 
Unele amendamente vizează calcularea pensiei pentru persoanele care lucrează în condiţii deosebite de muncă, 
propunerile liberalilor prevăzând că: "(2) Începând cu data de 1 ianuarie 2019, locurile de muncă pot fi menţinute 
în condiţii deosebite, prin reînnoirea periodică, din 5 în 5 ani, a avizelor de încadrare pe baza metodologiei 
stabilite prin hotărâre a Guvernului. (3) Perioada, cuprinsă între 31 decembrie 2018 şi data reînnoirii avizului de 
încadrare a locurilor de muncă în condiţii deosebite sau data la care angajatorul a normalizat condiţiile de muncă, 
constituie stagiu de cotizare în condiţii deosebite de muncă, pentru care angajatorii datorează, contribuţia de 4% 
potrivit prevederilor art. 138 lit. b) din Legea nr. 227/2015, cu modificările şi completările ulterioare. 
De asemenea, PNL mai susţine ca încadrarea în condiţii deosebite de muncă să fie făcută din trei în trei ani, 
începând cu luna ianuarie a anului viitor. "Sunt încadrate în condiţii deosebite, locurile de muncă stabilite în baza 
criteriilor şi metodologiei prevăzute de legislaţia în vigoare; încadrarea acestora se face din 3 ani in 3 ani, 
incepand cu 1 iauarie 2019", prevede unul dintre amendamentele PNL. 
Liberalii mai vor introducerea unei prevederi prin care "contribuţia la fondul de pensii administrat privat se 
majorează în fiecare an cu 0,5 puncte procentuale pe an, începând cu data de 1 ianuarie a fiecărui an, până la 
atingerea pragului de 6% cotă contribuţie la fondul de pensii administrate privat". 
PNL vrea ca noi prevederi să fie introduse în Legea pensiilor şi în ceea ce priveşte personalul civil din domeniul 
apărării, ordinii şi siguranţei naţionale, la alineatul 1 al articolului 28 al proiectului de lege.. 
"f) Personalul civil din sectorul de apărare, ordine publică şi siguranţă naţională care lucrează în condiţii similare 
de expunere la factori de risc profesional sau la condiţiile specifice acestor categorii de servicii publice este 
încadrat în aceeaşi grupă de muncă ca personalul militar, politiştii şi funcţionarii publici cu statut special din 
sistemul penitenciar. g)Perioada de la 1 aprilie 2001 şi până la intrarea în vigoare a prezentei legi constituie 
perioada asimilată în grupa de muncă corespunzătoare condiţiilor de muncă similare pentru militari, politişti şi 
funcţionari publici cu statut special din sistemul penitenciar", se arată în amendamentul partidului de Opoziţie. 
De asemenea, "este asimilată stagiului de cotizare în condiţii speciale de muncă, prevăzut la alin. (1), şi perioadele 
lucrate în aceste condiţii de muncă, conform legislaţiei anterioare, sau în locurile de muncă încadrate în grupele I 
şi II de muncă, conform legislaţiei anterioare, intrării în vigoare a acestei legi". 
La articolul 33, PNL propune schimbarea bazei de calcul a contribuţiei de asigurări sociale. 
"(1) Baza lunară de calcul a contribuţiei de asigurări sociale pentru asiguraţii prevăzuţi la art. 6 alin. (2) o 
constituie venitul lunar asigurat înscris în contractul de asigurare socială, care nu poate fi mai mic decât valoarea 
salariului de bază minim brut pe ţară garantat în plată. (2) Baza lunară de calcul a contribuţiei de asigurări sociale 
pentru asiguraţii prevăzuţi la art. 6 alin. (3) o constituie cel puţin valoarea salariului de bază minim brut pe ţară 
garantat în plată în vigoare la data încheierii contractului de asigurare socială", prevede amendamentul liberalilor. 
În forma adoptată de Senat a proiectului privind Legea pensiilor articolul 33 este formulat astfel: "(1) Baza lunară 
de calcul a contribuţiei de asigurări sociale pentru asiguraţii prevăzuţi la art. 6 alin. (2) o constituie venitul lunar 
asigurat înscris în contractul de asigurare socială, care nu poate fi mai mic decât câştigul salarial mediu brut 
utilizat la fundamentarea bugetului asigurărilor sociale de stat. (2) Baza lunară de calcul a contribuţiei de asigurări 
sociale pentru asiguraţii prevăzuţi la art. 6 alin. (3) o constituie cel puţin câştigul salarial mediu brut utilizat la 
fundamentarea bugetului asigurărilor sociale de stat în vigoare la data încheierii contractului de asigurare 
socială". 
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PNL mai propune ca CNPP (Casa Naţională de Pensii Publice) şi casele teritoriale de pensii să informeze, din oficiu, 
anual, fiecare asigurat, la ultima adresă certificată , cu privire la stagiul de cotizare cumulate în sistemul public de 
pensii. 
Totodată, liberalii mai susţin certificarea gratuită a stagiul de cotizare, la cererea asiguratului sistemului public de 
pensii, ori de câte ori este nevoie, de către CNPP/casele teritoriale de pensii, gratuitate care nu există în forma 
Legii pensiilor adoptată de Senat. 
La art. 46, PNL propune introducerea a două noi alineate, cu următorul cuprins: "(3) Persoanele care îndeplinesc 
condiţiile pentru obţinerea mai multor pensii de serviciu, reglementate de legi cu caracter special, optează pentru 
obţinerea uneia dintre acestea. (4) Prevederile alin. (3) nu se aplică în situaţia în care persoana îndeplineşte atât 
condiţiile pentru acordarea unei pensii de serviciu, reglementate de legi cu caracter special, cât şi cele pentru 
acordarea unei pensii dintr-un sistem propriu de asigurări sociale neintegrat sistemului public de pensii". 
Liberalii vin cu propuneri ;i pentru personalul din sistemul medical şi cel care asigură servicii de asistenţă medicală 
de urgenţă: "Prin excepţie de la prevederile art. 48, personalul angajat în sistemul medical care a efectuat ore de 
gardă beneficiază, la cerere, de pensionare, fără penalizări, înaintea vârstei standard de pensionare, în cuantum 
direct proportional cu numărul de gărzi efectuate, dar nu mai devreme de vârsta de 57 de ani, pentru femei, şi de 
60 ani pentru bărbaţi. Personalul operativ de intervenţie din cadrul serviciilor de asistenţă medicală de urgenţă şi 
prim-ajutor calificat pot opta, la cerere, de pensionare pentru limită de vârstă, fără penalizări, la vârsta de 57 ani, 
dacă au vechime în activitate de 20 ani ca personal profesionist operativ de intervenţie." 
Partidul de Opoziţieprecizează că prin servicii de asistenţă medicală de urgenţă şi prim ajutor calificat se înţelege 
"ansamblul instituţiilor şi structurilor care compun Sistemul Naţional de Asistenţă Medicală de Urgenţă şi Prim 
Ajutor Calificat, respectiv serviciile de ambulanţă judeţene si Serviciul de Ambulanţă Bucureşti-Ilfov, unităţile şi 
compartimentele de primiri urgenţe, Serviciile Mobile de Urgenţă, Reanimare şi Descarcerare (SMURD)". 
PNL amendează şi articolul 52 referitor la persoanele care au realizzat un stagiu de cotizare în condiţii de 
handicap: "Persoanele care au realizat un stagiu de cotizare în condiţii de handicap preexistent calităţii de asigurat 
beneficiază de reducerea vârstelor standard de pensionare prevăzute în anexa nr. 5, în funcţie de gradul de 
handicap, dovedit cu certificat de încadrare în grad şi tip de handicap, după cum urmează: a) indiferent de vârstă, 
dacă au realizat în condiţii de handicap grav cel puţin o treime din stagiul complet de cotizare; b) cu 10 ani, în 
situaţia asiguraţilor cu handicap accentuat, dacă au realizat, în condiţii de handicap accentuat, un stagiu de cel 
puţin 20 ani; c) cu 10 ani, în situaţia asiguraţilor cu handicap mediu, dacă au realizat, în condiţii de handicap 
mediu, stagiu complet de cotizare". 
În forma adoptată de senatori, articolul 52 arată astfel: "Persoanele care au realizat un stagiu de cotizare în 
condiţii de handicap beneficiază de reducerea vârstelor standard de pensionare prevăzute în anexa nr. 5, în 
funcţie de gradul de handicap, dovedit cu certificat de încadrare în grad şi tip de handicap cu valabilitate 
permanentă, după cum urmează: a) cu 15 ani, în situaţia asiguraţilor cu handicap grav, dacă au realizat, în condiţii 
de handicap grav, cel puţin stagiul minim de cotizare; b) cu 10 ani, în situaţia asiguraţilor cu handicap accentuat, 
dacă au realizat, în condiţii de handicap accentuat, un stagiu de cotizare de cel puţin 20 de ani; c) cu 10 ani, în 
situaţia asiguraţilor cu handicap mediu, dacă au realizat, în condiţii de handicap mediu, stagiul complet de 
cotizare." 
Şi deputaţii Pro România au depus amendamente la Legea pensiilor. Primul stipunează că "Prezenta lege intră în 
vigoare la 1 Ianuarie 2019", iar al doilea prevede că "valoarea punctul de pensie, începând cu data de ianuarie 
2019, este 1.875 lei". 
Senatul a adoptat pe 26 noiembrie proiectul privind sistemul public de pensii. 
Potrivit unui amendament adoptat de Comisia pentru muncă a Senatului, "în sistemul public de pensii este 
considerată perioadă asimilată cea în care asiguratul a beneficiat, începând cu 1 ianuarie 2006, de concediu 
pentru creşterea copilului în vârstă de până la 2 ani sau în cazul copilului cu handicap de până la 7 ani". În varianta 
propusă de Guvern era vorba despre copii cu handicap de până la 3 ani. 
Comisia de specialitate a mai stabilit că persoanele care au fost privaţi de libertate sau deportaţi în străinătate, 
după data de 23 august 1955, au dreptul la pensie pentru limită de vârsta, cu reducerea vârstelor standard de 
pensionare cu câte 6 luni pentru fiecare an în care au fost închise sau deportate. 
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Mebrii Comisiei au stabilit că listele cu privire la locaţia unităţilor sanitare de specialitate se vor afişa public atât la 
sediul CNPP şi la sediile fiecărei case teritoriale de pensii, cât şi pe site-ul instituţiilor. 
De asemenea, Comisia de muncă a modificat articolul referitor la pensia de urmaş, înlocuind sintagma 
"pensionatul urmaş" cu "copilul beneficiar al pensiei de urmaş". 
În şedinţa din 10 octombrie, Guvernul a adoptat noul proiect al Legii Pensiilor. 
Proiectul prevede creşteri etapizate ale punctului de pensie, până în anul 2021, pentru ca, din anul 2022, să fie 
aplicată noua formulă de calcul bazată pe Valoarea Punctului de Referinţă (VPR): 1.265 de lei în 2019; 1.775 de lei 
în 2020; 1.875 de lei în 2021, adică suma aferentă VPR nou introdus de 75 de lei, la care se adaugă majorarea de 
10% aferentă sporurilor, acordului global şi altor drepturi de natură salarială pentru care s-au plătit contribuţii. 
Din anul 2022, Valoarea Punctului de Referinţă va fi indexată, anual, cu inflaţia şi 50% din creşterea reală a 
câştigului salarial mediu brut realizat. 
Punctul de pensie va ajunge la 45% din valoarea salariului mediu brut pe economie, fără a lua în calcul întoarcerea 
sarcinii fiscale. De altfel, pensiile nu mai sunt purtătoare de CAS şi CASS, aceasta fiind una dintre primele măsuri 
adoptate după schimbarea guvernării din 2016, a precizat Ministerul Muncii. 
Noul proiect introduce sintagma contribuţii „datorate şi plătite”, pentru calculul pensiei. Asta ca urmare a faptului 
că, în trecut, au fost numeroase cazurile în care angajatorii nu achitau taxele către stat. 
Pentru a nu dezavantaja angajaţii, noua prevedere va fi luată în calcul doar pentru perioadele lucrate ulterior 
anului 2021, atunci când legea va produce efecte complete. Angajaţii nu vor fi penalizaţi pentru perioade lucrate 
anterior anului 2021, în cazurile în care angajatorii nu le-au achitat taxele. 
În paralel, proiectul de lege prevede şi debirocratizarea şi accesul online la informaţiile despre propriile 
contribuţii. Astfel, ANAF va transmite către Casa Naţională de Pensii Publice sumele datorate şi plătite pentru 
fiecare salariat. Cetăţenii se vor putea informa de pe site-ul CNPP cu privire la stagiul de cotizare realizat, venitul 
obţinut şi sumele achitate drept contribuţii. În cazul în care vor constata ca angajatorii nu le achită contribuţiile 
vor putea sesiza organele abilitate. 
Printre noutăţile aduse de această iniţiativă legislativă se numără introducerea masteratului şi a doctoratului ca 
perioade necontributive asimilate stagiului de cotizare, care se adaugă facultăţii, stagiului militar, pensiei de 
invaliditate, concediului medical, celui pentru creşterea copilului, şomajului indemnizat, deportării, prizonieratului 
şi detenţiei politice, prevăzute de legislaţia în vigoare. 
În proiectul noii legi este menţinut contractul de asigurare facultativă, care suferă, totuşi, câteva modificări. 
Astfel, dacă în actuala lege poate fi plătit doar pentru 5 ani consecutivi retroactivi, pe viitor, persoana îşi va putea 
alege perioade diferite necontributive ca să totalizeze 5 ani. 
Proiectul de lege urmează să ajungă la Camera Deputaţilor, care va avea rol de for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legile justiţiei: Final de parcurs legislativ pentru OUG 90 privind Secţia pentru investigarea infracţiunilor în 
justiţie 
Senatul va vota, luni, în calitate de for decizional, OUG nr. 90/2018 privind Secţia pentru investigarea infracţiunilor 
în justiţie, după ce proiectul de lege a fost aprobat de Comisia pentru legile justiţiei, în forma adoptată de Camera 
Deputaţilor. 
Pe ordinea de zi a plenului de luni al Senatului, publicată site-ului instituţiei, figurează, în procedură de urgenţă, 
proiectul de lege pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru 
operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie. 
Pe 26 noiembrie, Comisia pentru legilor justiţiei a adoptat un raport de admitere, în forma adoptată de Camera 
Deputaţilor, pentru proiectul de lege care aprobă ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 90/2018 privind unele 
măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie. 
 La finalul acelei şedinţei a Comisiei speciale, deputatul USR Stelian Ion a anunţat că partidul din care face parte va 
ataca la CCR proiectele de lege pentru aprobarea OUG 90/2018 şi 92/2018, susţinând că nu au fost respectate 
recomandările din MCV şi nu a existat nicio urgenţă pentru emiterea acestora de către Guvern. 
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Pe 14 noiembrie, Camera Deputaţilor a adoptat, în forma Guvernului, proiectul de lege pentru aprobarea 
ordonanţei de urgenţă 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie. 
Astfel, "Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie funcţionează cu un număr de 15 posturi de procuror", 
prevede OUG 90. 
De asemenea, până la finalizarea concursurilor organizate pentru numirea în funcţiile de procuror-şef al Secţiei 
pentru investigarea infracţiunilor din justiţie şi a celor de execuţie de procuror în cadrul secţiei şi validarea 
rezultatelor acestora, funcţiile de procuror-şef şi cel puţin o treime din funcţiile de execuţie de procuror vor fi 
exercitate provizoriu de procurori care îndeplinesc condiţiile prevăzute de lege pentru numirea în aceste funcţii. 
Selecţia candidaţilor se realizează de comisia de concurs printr-o procedură derulată în cel mult 5 zile 
calendaristice de la data declanşării acesteia de preşedintele Consiliului Superior al Magistraturii. Comisia de 
concurs îşi desfăşoară activitatea în prezenţa a cel puţin 3 membri. 
În termen de cel mult 3 zile calendaristice de la primirea listei de candidaţi din partea structurii resurse umane din 
cadrul Consiliului Superior al Magistraturii, comisia de concurs verifică îndeplinirea de către candidaţi a condiţiilor 
prevăzute de lege pentru numirea în aceste funcţii şi efectuează procedura de selecţie a acestora pe baza 
dosarului de candidatură şi a unui interviu. Interviul se transmite în direct, audiovideo, pe pagina de internet a 
Consiliului Superior al Magistraturii, se înregistrează şi se publică pe pagina de internet a Consiliului. 
În cazul candidaţilor pentru funcţia de procuror în cadrul Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, 
procedura de selecţie are în vedere următoarele criterii: a) integritatea candidatului; b) evaluarea activităţii ca 
procuror. 
Evaluarea integrităţii candidaţilor se face pe baza datelor existente la dosarul profesional, a documentelor depuse 
de candidat, a modului în care candidatul se raportează la valori precum independenţa justiţiei, imparţialitatea 
magistraţilor, integritatea şi a aspectelor ridicate în cadrul interviului. Evaluarea activităţii de procuror se face pe 
baza ultimului raport de evaluare întocmit şi a aspectelor relevante rezultate din susţinerea interviului, din analiza 
documentelor depuse de către candidat, precum şi a aspectelor relevante verificabile rezultate din activitatea sa 
anterioară. 
În cazul candidaţilor pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, 
procedura de selecţie se realizează pe baza celor două criterii, precum şi a criteriului referitor la competenţele 
manageriale, gestiunea eficientă a resurselor, capacitatea de a-şi asuma decizii şi responsabilităţi, competenţele 
de comunicare şi rezistenta la stres. 
Procurorii selectaţi pentru numirea în funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 
justiţie şi pentru numirea în funcţiile de execuţie de procuror în cadrul secţiei, potrivit dispoziţiilor prezentului 
articol, sunt numiţi în funcţie de preşedintele Consiliului Superior al Magistraturii. Procurorul-şef adjunct al Secţiei 
pentru investigarea infracţiunilor din justiţie este numit de preşedintele Consiliului Superior al Magistraturii, la 
propunerea motivată a procurorului-şef secţie, dintre procurorii selectaţi pentru numirea în cadrul secţiei. La data 
încetării activităţii în cadrul Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, procurorii numiţi în condiţiile 
prezentei ordonanţe de urgenţă revin la parchetele de unde provin. 
În vederea operaţionalizării Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, în termen de 5 zile calendaristice 
de la intrarea în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie asigură resursele umane şi materiale necesare funcţionării acesteia, inclusiv personalul 
auxiliar de specialitate, ofiţeri şi agenţi de poliţie judiciară, specialişti şi alte categorii de personal. 
De la data operaţionalizării Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, cauzele de competenţa acesteia, 
aflate în lucru la Direcţia Naţională Anticorupţie şi alte unităţi de parchet, precum şi dosarele cauzelor referitoare 
la infracţiunile prevăzute de art. 881 alin (1) din Legea nr. 304/2004, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, şi soluţionate până la data acestei operaţionalizări se preiau de către aceasta. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CEx al PSD se reuneşte, din nou, la sediul Parlamentului. Care sunt temele de discuţie ale liderilor din 
conducerea partidului 
Social-democraţii se reunesc, luni la Parlament, începând cu ora 14.00, în şedinţa Comitetului Executiv Naţional al 
partidului. Premierul Viorica Dăncilă a declarat, vineri, că printre temele de discuţie va fi prezentarea rezultatelor 
vizitei efectuate de Guvern la Bruxelles. 
"Trebuie să le spun şi celor din Comitetul Executiv Naţional care au fost rezultatele prezenţei noastre la Bruxelles, 
la întâlnirea cu Colegiul Comisarilor. Acelaşi lucru l-am prezentat şi domnului preşedinte Liviu Dragnea şi acelaşi 
lucru vrem să-l prezentăm şi în faţa CExN. Aşa este normal. Să facem un raport al activităţii noastre şi al modului 
în care este pregătit Guvernul pentru preluarea Preşedinţiei (Consiliului UE - n.r.), dar şi al faptului că acolo s-a 
văzut cu adevărat cine are dreptate. Toţi au remarcat că suntem bine pregătiţi, iar Guvernul României este printre 
guvernele care intră în această Preşedinţie rotativă cel mai bine pregătit", a declarat Viorica Dăncilă, la finalul unei 
întrevederi cu liderul PSD, Liviu Dragnea, pe care a avut vineri la Parlament. 
Premierul a adăugat că pe ordinea de zi a şedinţei Comitetului Executiv Naţional al PSD nu se află subiectul care 
vizează o ordonanţă de urgenţă pentru amnistie şi graţiere. 
"Nu avem aşa ceva (un act normativ privind amnistia şi graţierea - n.r.) pe ordinea de zi, nu am aşa ceva pe masa 
Guvernului. În calitate de prim-ministru nu am un act normativ care să prevadă aşa ceva. Nu am avut o discuţie, 
deci nu pot să vă spun. Eu nu ştiu dacă se impune o discuţie. Nu pot să ştiu ce se va discuta în Comitetul Naţional. 
Fiecare poate să-şi spună opinia, aceasta este democraţia", a spus Dăncilă. 
Întrebată punctual dacă exclude o astfel de OUG, până la finalul anului, şeful Executivului a răspuns: "Da. (...) V-
am spus că nu am pe masă acest act normativ, nu am discutat cu nimeni despre amnistie şi graţiere". 
Şi preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a afirmat că nu are pe masă nicio ordonanţă de urgenţă în acest sens. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, marţi, la Bruxelles, că o ordonanţă de urgenţă privind amnistia şi 
graţierea nu este un act de clemenţă pe care "şi-l doresc doar unii". 
În contextul preluării Preşedinţiei Consiliului UE de către România, premierul Viorica Dăncilă a efectuat între 4 şi 5 
decembrie o vizită la Bruxelles, alături de mai mulţi miniştri, unde a avut întâlniri cu o serie de oficiali europeni, 
printre care şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi comisarul european Corina Creţu. 
Referitor la subiect, preşedintele CE, Jean-Claude Juncker, a declarat miercuri, în conferinţa comună cu prim-
ministrul Viorica Dăncilă că sunt unele puncte, cum ar fi statul de drept, la care ar mai fi de lucrat, însă România 
este foarte bine pregătită să preia Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. 
Totodată, surse social-democrate au precizat, pentru MEDIAFAX, că PSD va organiza Consiliul Naţional şi 
Comitetul Executiv pe 16 decembrie. 
Liviu Dragnea anunţa, miercuri, că şedinţa Consiliului Naţional va avea loc la mijlocul lunii decembrie. 
„Cred că vom mai avea o şedinţă de Consiliu Naţional la mijlocul acestei luni. O să trimită Mihai Fifor şi Codrin 
Ştefănescu astăzi (miercuri - n.r.) şi la colegii din Consiliul Naţional această invitaţie în care vom constitui Consiliul 
Naţional şi departamentele, dar nu altceva”, a spus liderul social-democrat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a decis când va DEZBATE sesizarea lui Klaus Iohannis privind declasificarea hotărârii CSAT care a stat la 
baza protocoalelor Parchet - ÎCCJ 
Judecătorii CCR au stabilit să dezbata pe 19 decembrie sesizarea presedintelui României privind declasificarea 
unor documente. 
Klaus Iohannis a sesizat, vineri, Curtea, mentionand că legea privind declasificarea unor documente contravine 
unor norma si principii constitutionale prin modul in care a fost adoptata si prin continut. 
Este vorba despre declasificarea unei hotarari a CSAT din 2005, care a fost invocata de institutiile statului dupa ce 
au aparut public informatii despre protocoalele incheiate de institutii din justitie cu SRI. 
Sesizarea PNL cu privire la legea privind aprobarea OG 4/2017 pentru modificarea Codului fiscal va fi dezbatuta pe 
16 ianuarie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Demersul revocării lui Liviu Dragnea de la şefia Camerei Deputaţilor. PNL continuă acţiunea 
Liberalii vor continua, luni, demersul revocării lui Liviu Dragnea de la şefia Camerei Deputaţilor şi a 
vicepreşedintelui Florin Iordache, a anunţat purtătorul de cuvânt al PNL, Ionel Dancă. Acesta a spus că partidul va 
boicota şedinţele de plen dacă aceştia vor conduce şedinţele. 
„Vom boicota toate şedinţele de plen care vor fi conduse de Liviu Dragnea şi Florin Iordache pentru că ei în acest 
moment comit un abuz. Asta înseamnă că trebuie finalizată procedura de revocare a celor doi care ocupă funcţii 
de conducere la Camera Deputaţilor. (...) Nu vom participa la şedinţele respective, asta înseamnă boicot. Noi 
credem că până la discutarea şi dezbaterea proiectului de lege a bugetului de stat şi a Legii pensiilor se va finaliza 
procedura de revocare a celor doi din funcţii”, a declarat Ionel Dancă, în Parlament. 
Liberalul a afirmat că în prezent Liviu Dragnea şi Florin Iordache nu mai pot conduce şedinţele de plen ale Camerei 
Deputaţilor, fiind propuşi pentru revocare. 
„În acest moment atât Liviu Dragnea, cât şi Florin Iordache au pe ordinea de zi votată ieri în şedinţa Camerei 
Deputaţilor două cereri de revocare din funcţiile pe care le deţin la conducerea Camerei Deputaţilor. Această 
procedură trebuie finalizată prin vot final în următoarea şedinţă de plen. Atât timp cât pe ordinea de zi vor fi 
aceste cereri de revocare votate ieri, atât Liviu Dragnea cât şi Florin Iordache nu pot conduce şedinţele Camerei 
Deputaţilor. Practic în acest moment Liviu Dragnea şi Florin Iordache nu mai pot ocupa funcţii de conducere în 
ceea ce priveşte şedinţele Camerei Deputaţilor”, a adăugat Dancă. 
Întrebat ce se va întâmpla dacă şi PSD va cere revocarea vicepreşedintelui liberal al Camerei Deputaţilor, Ionel 
Dancă a afirmat că „va trebui respectat regulamentul” şi că „se va ajunge la un impas”. 
De asemenea, purtătorul de cuvând al PNL a a explicat de ce şedinţa de plen de miercuri a fost regulamentară şi 
că din moment ce a fost propusă o cerere de revocare a conducerii Camerei, Florin Iordache trebuia să lase un alt 
vicepreşedinte al forului să prezideze, în mod legitim, lucrările şedinţei. 
Prim-vicepreşedintele PNL, deputatul Raluca Turcan, a cerut, miercuri dimineaţă, în şedinţa de plen a Camerei 
Deputaţilor, revocarea lui Liviu Dragnea de la conducerea acestui for legislativ. De asemenea, ea a cerut şi 
revocarea lui Florin Iordache şi Eugen Nicolicea din funcţia de vicepreşedinte al Camerei. Singurul vicepreşedinte 
al forului din partea PSD pe numele căruia nu a fost formulată o cerere de revocare este Carmen-Ileana 
Mihălcescu. 
”Astăzi (miercuri - n.r.) vă solicităm ca pe ordinea de zi de plen două solicitări de revocare a domnului 
vicepreşedinte Florin Iordache şi a domnului preşedinte al Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. De asemenea, 
prima solicitare pe care v-o fac şi vă rog să ţineţi cont de succesiunea solicitărilor de procedură şi în felul acesta să 
le supuneţi votului”, a cerut Raluca Turcan, deputat PNL. 
În schimb, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache a afirmat, miercuri, că cererea Opoziţiei privind 
revocarea din funcţie a preşedintelui şi a unui vicepreşedinte ai Camerei Deputaţilor,. Liviu Dragnea şi a sa, nu 
este regulamentară, acuzând iniţiatorii de deficienţe în a înţelege regulamentul. 
Totodată preşedintele Camerei Deputaţilor a acuzat, miercuri, că şeful statului Klaus Iohannis s-ar afla în spatele 
acţiunii din Parlament, spunând că Opoziţia, "după stilul lui Iohannis", vrea să ia cu japca Parlamentul. Dragnea 
mai spune că nu se întâmplă nimic fără ştirea preşedintelui. 
În replică, întrebat miercuri despre acuzaţiile potrivit cărora ar fi încercat să îl contacteze telefonic pe Florin 
Iordache pentru a pune presiune pe acesta, Klaus Iohannis a spus: „Haideţi, lăsaţi-mă cu prostii din astea, nişte 
poveşti inventate”. 
Chestionat dacă a avut vreo implicare în demersul Opoziţiei, şeful statului a răspuns: „Nu, nu am avut o implicare, 
dar ideea nu e rea. O să mă gândesc la asta”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Justiţiei a preluat preşedinţia Consiliului JAI (Justiţie şi Afaceri Interne) 
Ministerul Justiţiei a preluat preşedinţia Consiliului JAI / Justiţie şi Afaceri Interne, anunţă pe pagina sa de 
Facebook ministrul Tudorel Toader. Avansarea negocierilor referitoare la propunerea de Regulament privind 
probele electronice în materie penală şi numirea procurorului-şef european, printre priorităţi se numără printre 
priorităţile României, transmite News.ro. 
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Conform anunţului, în perioada 6-7 decembrie 2018 ministrul justiţiei, Tudorel Toader, a participat la Bruxelles la 
ultima reuniune a Consiliului Justiţie şi Afaceri Interne, sub egida preşedinţiei Austriei. În data de 7 decembrie 
2019, la finalul Sesiunii Justiţie, ministrul justiţiei a preluat oficial Preşedinţia acestei formaţiuni, ce va fi exercitată 
de către România începând cu 1 ianuarie 2019. 
Ministrul justiţiei a fost însoţit la reuniune de ambasadorul Luminiţa Odobescu, Reprezentantul Permanent al 
României pe lângă Uniunea Europeană, precum şi de o parte din echipa tehnică din cadrul Ministerului Justiţiei şi 
a Reprezentanţei Permanente a Românei. 
În cadrul acestei reuniuni, miniştrii de justiţie au adoptat abordarea generală cu privire la propunerea de directivă 
privind contractele de vânzări de bunuri, propunerea de reformare a Regulamentului Bruxelles II bis şi propunerea 
de Regulament privind ordinele europene de furnizare şi conservare a probelor electronice în materie penală.  
Pe agendă, s-au mai aflat informări privind stadiul operaţionalizării Parchetului European, pregătirea de către 
Comisia Europeană a mandatelor de negociere privind cel de-al doilea Protocol adiţional la Convenţia de la 
Budapesta privind criminalitatea informatică şi respectiv, un acord între UE şi SUA privind probele electronice în 
materie penală. 
Totodată, ministrul justiţiei a participat la dejunul de lucru al miniştrilor justiţiei din Statele Membre unde s-a 
abordat subiectul combaterii antisemitismului prin mijloace de drept penal. 
Fiind ultimul Consiliu JAI din mandatul Preşedinţiei austriece, viitoarea Preşedinţie a României la Consiliul UE a 
prezentat priorităţile sale în domeniul justiţiei pentru semestrul I al anului 2019, între care: avansarea negocierilor 
referitoare la propunerea de Regulament privind probele electronice în materie penală şi obţinerea abordării 
generale asupra propunerii de Directivă din acelaşi pachet legislativ; finalizarea dosarului privind Regulamentul 
Bruxelles II bis; numirea procurorului-şef european; consolidarea recunoaşterii reciproce în materie penală.  
Priorităţile enunţate de către ministrul Justiţiei sunt: 
• În planul justiţiei civile 
- Obiectivul general pe care îl urmărim este acela de a facilita viaţa cetăţenilor şi a mediului de afaceri prin 
consolidarea recunoaşterii reciproce şi executării deciziilor şi a hotărârilor în materia dreptului familiei şi în 
materie civilă şi comercială cu implicaţii transfrontaliere.  
- Îmbunătăţirea cadrului juridic pentru a proteja mai bine interesele superioare ale copilului prin consolidarea 
normelor răspunderii părinteşti în cazurile transfrontaliere, precum şi a aspectelor civile ale răpirii internaţionale 
de minori (Bruxelles II bis reformare) prioritate a mandatului nostru, prin care se urmăreşte atingerea unui acord 
politic cu privire la ansamblul propunerii pe perioada deţinerii Preşedinţiei. 
- Aprofundarea cooperării judiciare în domeniul dreptului procesual civil internaţional prin intermediul 
următoarelor propuneri: legea aplicabilă efectelor faţă de terţi ale cesiunii de creanţă; modernizarea cadrului 
juridic cu privire la comunicarea documentelor şi obţinerea de probe (revizuirea Regulamentului (CE) nr. 
1393/2007 şi a Regulamentului (CE) 1206/2001). 
- Pe fondul evoluţiilor recente marcate de creşterea economică din Europa, de sporirea investiţiilor şi a 
posibilităţilor de ocupare a forţei de muncă pe piaţa unică, de prevenirea acumulării de credite neperformante şi 
reducerea barierelor în calea circulaţiei transfrontaliere a capitalurilor, este importantă garantarea faptului că 
întreprinderile viabile şi antreprenorii aflaţi în dificultate financiară au acces la proceduri eficiente de 
restructurare preventivă şi a doua şansă, asigurându-se o abordare echilibrată pentru protejarea intereselor 
legitime ale creditorilor, debitorilor, angajaţilor şi societăţii în general. În acest sens, vom susţine ajungerea la un 
acord rapid între co-legiuitori cu privire la propunerea de directivă privind restructurarea. 
- În domeniul dreptului contractelor, Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene va depune eforturi pentru 
parcurgerea etapei finale a negocierilor privind Propunerea de Directivă referitoare la vânzările de bunuri, precum 
şi privind propunerea de Directivă referitoare la contractele de furnizare de conţinut digital. 
• În domeniul justiţiei penale 
- Cele două propuneri legislative privind probele electronice vor reprezenta principalele priorităţi legislative în 
domeniul dreptului penal în mandatul Preşedinţiei române, avându-se în vedere obţinerea unui acord al celor doi 
co-legislatori înainte de încheierea legislaturii Parlamentului European. PRES RO îşi propune avansarea cât mai 
mult a negocierilor asupra propunerii de Regulament privind ordinele europene de furnizare şi conservare a 
probelor electronice în materie penală şi atingerea abordării generale asupra propunerii de Directivă privind 
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stabilirea unui cadru juridic armonizat pentru desemnarea reprezentanţilor legali în scopul obţinerii probelor în 
procedurile penale. 
- Operaţionalizarea deplină a Parchetului European (EPPO) în luna noiembrie 2020, cu resurse umane şi financiare 
adecvate, necesită parcurgerea mai multor etape în prima jumătate a anului 2019. În acest scop, Preşedinţia 
Română a Consiliului va urmări îndeaproape acest dosar, având ca obiectiv numirea procurorului-şef în primăvara 
anului 2019 şi instituirea Colegiului EPPO în cadrul calendarului prevăzut. În timpul PRES RO, obiectivul este 
ajungerea la un acord între PE şi CONS privind persoana care urmează a fi numită în funcţia de procuror-şef 
european şi demararea procedurilor de numire a procurorilor europeni. 
- O prioritate majoră este aceea de a consolida încrederea reciprocă între autorităţile judiciare ale statelor 
membre pentru a îmbunătăţi aplicarea practică a instrumentelor de recunoaştere reciprocă, în special a Deciziei-
cadru a Consiliului 2002/584/JAI privind Mandatul European de Arestare şi procedurile de predare între statele 
membre şi a Deciziei-cadru a Consiliului 2008/909/JAI privind aplicarea principiului recunoaşterii reciproce în 
cazul hotărârilor judecătoreşti în materie penală care impun pedepse sau măsuri privative de libertate în scopul 
executării lor în Uniunea Europeană. Obiectivul este acela de a se asigura un just echilibru între drepturile 
fundamentale şi recunoaşterea reciprocă, evitându-se impunitatea infractorilor. 
- Îmbunătăţirea sinergiilor dintre Reţeaua Judiciară Europeană, Reţeaua punctelor de contact cu privire la 
persoane vinovate de genocid, Reţeaua JIT, Reţeaua Judiciară Europeană privind Criminalitatea Informatică şi 
între aceste reţele şi Eurojust va reprezenta un obiectiv complementar, fiind vorba despre mecanisme importante 
pentru consolidarea şi facilitarea cooperării judiciare în materie penală. 
• Priorităţi cu caracter orizontal 
- Subsecvent adoptării Strategiei e-Justiţie 2019-2023 şi a Planului de acţiune aferent, PRES RO îşi propune 
demararea acţiunilor concrete pentru punerea în practică a măsurilor prevăzute în documentele strategice, 
susţinând astfel dezvoltarea şi promovarea e-justiţiei europene. 
- Crearea unui cadru mai bun pentru protecţia avertizorilor de integritate. PRES RO va depune eforturi în vederea 
demarării şi finalizării trialogurilor în semestrul I al anului 2019, în actualul mandat al Parlamentului European. 
• În acest context, a fost prezentată lista celor mai importante evenimente care se vor desfăşura pe perioada 
PRES RO: 
I. Reuniunile ministeriale: 
1. Reuniunea informală a miniştrilor JAI: 7-8 februarie 2019, Bucureşti; 
2. Consiliul JAI: 7-8 martie 2019, Bruxelles; 
3. Consiliul JAI: 6-7 iunie 2019, Luxemburg; 
4. Reuniunea ministerială UE-SUA privind JAI: 19 iunie 2019, Bucureşti. 
II. Conferinţe: 
1. Justiţia penală în spaţiul cibernetic: 26-27 februarie 2019, Bucureşti; 
2. Provocări actuale în sistemele penitenciare din Europa – Prevenirea fenomenului radicalizării şi reducerea 
supraaglomerării în penitenciare: 1-4 aprilie 2019, Sinaia, judeţul Prahova; 
3. Reuniunea ordinară a Reţelei Judiciare Europene în materie civilă şi comercială: 15-17 mai 2019, Bucureşti; 
4. Conferinţa privind Parchetul European: provocări legate de operaţionalizare, 27-28 mai 2019, Iaşi; 
5. Reuniunea anuală a Reţelei de Cooperare Legislativă a Ministerelor de Justiţie a statelor membre ale Uniunii 
Europene: 21 iunie 2019, Bucureşti; 
6. A 52-a şedinţă plenară a Reţelei Judiciare Europene: 26-28 iunie 2019, Bucureşti; 
7. Adunarea Generală a Reţelei Europene de Formare Judiciară: 27-28 iunie 2019, Bucureşti. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ecaterina Andronescu va lansa un nou draft al legii educaţiei 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a declarat, sâmbătă, că intenţionează să lanseze în dezbatere la 
sfârşitul lunii ianuarie un proiect al noii legi a educaţiei, subliniind că raportul Preşedinţiei, "România educată", 
cuprinde idei care nu au cum să nu fie luate în seamă. 
„România Educată este un program pe care preşedintele l-a lansat, cred că trebuie citit şi ce este bun, mers mai 
departe. Nu vreau să dezvolt situaţii conflictuale. Şcoala are nevoie de înţelegerea tuturor, de aceea, când am 
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spus că i-aş îmbrăţişa pe toţi profesorii, am spus-o figurativ, dar cu profunzimea celui care ştie că fără profesori nu 
poţi să faci nimic care să amelioreze situţia şcolii româneşti”, a spus Ecaterina Andronescu, întrebată despre 
raportul 'România Educată' lansat de preşedintele Klaus Iohannis. 
Ea a adăugat că o să caracterizeze raportul atunci când îl va parcurge va uita cu atenţie. 
„Eu nu o să-l caracterizez acum, o să-l caracterizez atunci când mă uit cu foarte mare atenţie, acum nu am putut 
să fiu participantă la lansare pentru că eram la Bruxelles cu tot guvernul. Am şi avut o întâlnire cu comisarul pe 
Educaţie (...) O să discutăm, nu vreau să tai cu cuţitul, vreau să avem o abordare corectă faţă de sistemul de 
învăţământ”, a mai spus Andronescu. 
Întrebată dacă raportul va fi inclus în noua lege a educaţiei, Andronescu a precizat că doreşte să lanseze în 
ianuarie un draft al legii. 
„Sunt idei (în raportul preşedintelui -n.r.) care nu ai cum să nu le citeşti să le iei în seamă, şi dacă sunt 
transformabile în lege, să le transformi în lege, nu este asta o problemă. Eu mă refer la documentul în ansamblul 
său. L-a lansat în dezbaterea publică, este foarte important că este acest lucru. Eu vreau să lansez un draft de lege 
probabil spre sfârşitul lunii ianuarie ca să fie în dezbatere din ianuarie până în martie şi sigur, vreau să discut cu 
toată lumea: cu grupurile parlamentare, cu profesorii, cu părinţii, cu toată lumea. De aceea, am şi început, ieri am 
avut întâlniri pe această temă cu reprezentanţii federaţiei asociaţiilor pentru părinţi, cu reprezentanţii Coaliţiei 
pentru dezvoltarea României şi de la fiecare culegi câte ceva. Cred că deschiderea trebuie să fie elementul 
principal în abordarea acestor aspecte legislative cu precizarea că îţi asumi responsabilitatea pe ce ai scris în lege 
şi ai trimis spre Parlament. Eu am mai făcut o încercare în 2009, ştiu care sunt mecanismele”, a evidenţiat 
ministrul Educaţiei. 
Noua viziune pentru învățământ 
De asemenea, ea a arătat că, în opinia sa, trebuie scrisă într-un preambul al proiectului pentru noua lege viziunea 
pentru evoluţia sistemului în viitor. 
„Eu deocamdată vreau să stabilesc care este structura legii, să am acceptabilitate pentru această idee. Trebuie să 
scriem într-un preambul viziunea pentru evoluţia sistemului? Eu cred că trebuie. Ce vrem noi de la copiii? Să le 
dezvoltăm personalitatea capabilă să se adapteze la schimbare, să aibă acele achiziţii necesare? Toate acestea 
sunt nişte provocări”, a mai spus Andronescu. 
Întrebată în legătură cu ideea lansată de fostul ministru al Educaţiei, Valentin Popa, privind introducerea unui 
bacalaureat tip grilă, Andronescu a precizat că examenul de bacalaureat se dă după documentele care au fost 
anunţate la începutul anului şcolar. „Deci nu se face niciun fel de schimbare pe parcursul anului şcolar”, a mai 
spus Andronescu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Sănătății, afirmații GRAVE: În România există spitale care nu ar fi trebuit acreditate 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, susţine că în România există spitale care nu ar fi trebuit acreditate de către 
Autoritatea Naţională de Management al Calităţii în Sănătate, ceea ce înseamnă că cineva ori nu a fost 
profesionist ori nu a fost de bună-credinţă, conform Agerpres. 
"Conform Agenţiei Naţionale de Management al Calităţii în Sănătate, sunt foarte multe spitale la standarde. Dar 
îmi pun şi eu o întrebare: cum au putut fi acreditate anumite spitale? Pentru că în această perioadă, de la 
învestirea în funcţia de ministru şi până acum, am fost în foarte multe spitale din România. Uneori, din politeţe, 
m-am abţinut să fac anumite comentarii, am preferat să tac. Şi am spus că trebuie luate anumite măsuri în 
anumite zone", a declarat Pintea duminică seara, la B1 TV, unde a fost întrebată câte spitale din România sunt la 
standarde acceptate în UE. 
Potrivit Sorinei Pintea, cine a acreditat aceste spitale "fie nu era profesionist, fie nu era de bună-credinţă". 
"Eu cred că cineva a spus că toate (n.red.: spitalele) ar trebui să fie acreditate. Dar, din punctul meu de vedere, 
pot să vă spun că nu şi-au făcut datoria (n.red.: Autoritatea Naţională de Management al Calităţii în Sănătate). 
Deci, din punctul meu de vedere, există spitale acreditate care nu ar fi trebuit acreditate şi cred că dacă nu le-am 
fi acreditat, atunci cineva s-ar fi sesizat (autorităţile locale, Ministerul Sănătăţii) şi ar fi încercat să rezolve 
problemele", a mai afirmat ministrul Sănătăţii. 
 (Sursa: Agerpres) 
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 Primăria Capitalei vrea să acorde elevilor gratuitate la transportul în comun 
Primăria Capitalei vrea să acorde elevilor gratuitate la transportul în comun, fiind vizaţi de această măsură 
elevii din învăţământul preuniversitar obligatoriu acreditat sau autorizat care freceventează cursurile unei 
instituţii de învăţământ din Bucureşti, conform unui proiect de hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei de 
miercuri a CGMB. 
"Se acordă gratuitate la transportul public local de călători pentru toţi elevii din învăţământul preuniversitar 
obligatoriu acreditat/autorizat care freceventează cursurile unei instituţii de învăţământ din Municipiul Bucureşti, 
pe mijloacele de transport public de călători ale operatorilor de transport care prestează servicii de transport pe 
raza teritorială a Municipiului Bucureşti", se arată în proiectul de hotărâre. 
Decizia intră în vigoare la 60 de zile de la data aprobării în Consiliul General al Municipiului Bucureşti. 
Până acum, elevii aveau o reducere de 50% pentru mijloacele de transport în comun din Capitală. 
(Sursa: News.ro) 
 

 MAE anunţă măsuri pentru ca românii să nu fie discriminaţi după modificarea Codului rutier italian 
MAE a anunţat că ambasada României la Roma acţionează pentru a preîntâmpina posibile discriminări ale 
românilor, în urma modificării Codului rutier italian, oferind asistenţă consulară cetăţenilor care vor constata 
măsuri abuzive din partea autorităţilor locale în aplicarea noii legi în Italia. 
"Cu referire la recentele modificări survenite în legislaţia rutieră italiană, Ministerul Afacerilor Externe face 
următoarele precizări: Autorităţile române urmăresc cu atenţie subiectul modificărilor legislative introduse în 
legislaţia rutieră italiană prin Decretul-lege nr.113/2018. Astfel, Ambasada României la Roma a întreprins, în 
regim de urgenţă, demersuri pe lângă autorităţile italiene de resort pentru a obţine clarificări cu privire la sfera de 
aplicare a prevederilor legislative. 
Misiunea diplomatică de la Roma şi oficiile consulare române de pe teritoriul Italiei acţionează pentru a 
preîntâmpina posibile discriminări ale cetăţenilor români şi vor acorda asistenţă consulară în cazul în care se vor 
constata măsuri abuzive din partea autorităţilor locale în aplicarea noilor prevederi legislative. Pentru a veni în 
sprijinul cetăţenilor români, Ambasada României la Roma a circulat în mediul on line informaţii cu privire la noile 
reglementări", arată, duminică, reprezentanţii Ministerului de Externe, într-un comunicat de presă. 
Totodată, MAE precizează că face o analiză a modificărilor legislative din Italia pentru a vedea dacă sunt conforme 
cu legislaţia UE. 
Modificările aduse articolului 93 din Codul Rutier italian interzic persoanelor care au rezidenţa în Italia de mai 
mult de şaizeci de zile să circule cu un vehicul înmatriculat în străinătate. Presa din Peninsulă a relatat cazuri în 
care şoferi având maşini cu numere de înmatriculare româneşti au fost opriţi de poliţie şi amendaţi. 
Subiectul a fost adus în atenţia publică de preşedintele PNL, Ludovic Orban, care a somat, sâmbătă, Cabinetul 
Dăncilă să ia măsuri cu privire la confiscarea în masă a autoturismelor înmatriculate în ţara noastră ale românilor 
din Italia. Solicitarea liderului liberalilor vine în contextul schimbării Codului rutier italian. Liderul PNL reaminteşte 
Executivului că există cadrul legal care să permită întreprinderea măsurilor de către Executiv. Acesta a adăugat că 
românii din Italia sunt discriminaţi şi le sunt încălcate drepturile fundamentale, respectiv cel la proprietate şi 
liberă circulaţie. 
"Ministerul Afacerilor Externe evaluează măsurile luate de autorităţile italiene pentru a se asigura că acestea sunt 
în deplină conformitate cu legislaţia Uniunii Europene şi jurisprudenţa Curţii de Justiţie a Uniunii Europene 
relevantă şi nu afectează drepturile cetăţenilor români, luând în considerare efectuarea tuturor demersurilor 
legale în vederea protejării drepturilor cetăţenilor români rezidenţi în Republica Italiană, inclusiv sesizarea 
Comisiei Europene cu privire la posibilele incompatibilităţi ale normelor recent introduse cu legislaţia europeană", 
precizează sursa citată. 
Ministerul reasigură că va lua toate măsurile necesare pentru ca acţiunile autorităţilor italiene să nu încalce 
drepturile românilor din Italia. 
"Demersurile MAE vizează asigurarea că acţiunile autorităţilor italiene nu aduc atingere liberei circulaţii şi a 
tuturor drepturilor stabilite prin normele obligatorii ale Uniunii Europene. Totodată, reamintim cetăţenilor români 
că, în eventualitatea în care sunt afectaţi de un caz de încălcare a legislaţiei Uniunii Europene de către autorităţile 
unui alt stat membru, pot apela la asistenţa oferită de către serviciul SOLVIT, sistem informal de soluţionare a 
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problemelor antrenate de nerespectarea legislaţiei Uniunii Europene de către autorităţile unui stat membru, 
astfel: - prin completarea formularului on line disponibil la adresa http://ec.europa.eu/solvit/index_ro.htm - prin 
intermediul adresei de e-mail solvit@mae.ro - la numerele SOLVIT apelabile din străinătate: 0374300270 sau din 
România: 0800672507", conchide sursa menţionată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Președintele Iohannis, de Ziua Internațională Anticorupție: România nu va putea progresa la adevărata 
capacitate până nu va învinge flagelul corupţiei 
De Ziua Internațională Anticorupție, președintele Klaus Iohannis spune că susține continuarea luptei anticorupție 
pentru o Românie sănătoasă și că rămâne alături de magistrații care duc această bătălie. România nu va putea 
progresa la adevărata capacitate până nu va învinge flagelul corupţiei – este avertismentul pe care îl dă 
preşedintele. 
Şeful statului atrage atenţia că sărăcia se naşte din corupţie, ceea ce înseamnă lipsa autostrăzilor, spitale 
insalubre sau administraţie blocată. 
Mesajul integral al președintelui Klaus Iohannis, Ziua Internațională Anticorupție: 
"Corupția este o boală care macină democrația și ține captivi milioane de oameni în sărăcie. Corupția înseamnă 
lipsa autostrăzilor, spitale insalubre, școli fără condiții, administrație blocată. România nu va putea progresa la 
adevărata sa capacitate până ce nu vom reuși să învingem acest flagel. 
Susțin continuarea luptei anticorupție pentru o Românie sănătoasă și rămân alături tuturor magistraților care 
duc această bătălie, cu mult curaj, zi de zi. Cinstea și integritatea trebuie reinstaurate la toate nivelurile 
societății noastre. Stă în puterea noastră! 
Un NU hotărât corupției trebuie să devină dintr-un slogan, un mod de a fi!” 
În fiecare an în lume, 1 trilion de dolari sunt daţi ca mită şi 2.6 trilioane de dolari sunt furaţi prin corupţie – o sumă 
echivalentă cu mai mult de 5 % din PIB-ul tuturor ţărilor de pe glob. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Parlamentul European discută azi un raport în favoarea admiterii României şi Bulgariei în spaţiul Schengen 
Parlamentul European discută luni un raport în favoarea admiterii României şi Bulgariei în spaţiul Schengen, 
marţi fiind programat votul, însă decizia finală pe acest subiect revine Consiliului UE. Documentul a fost 
adoptat în noiembrie de Comisia pentru Libertăţi Civile din PE. 
Comisia Libertăţilor Civile (LIBE) a reiterat în 5 noiembrie recomandarea adresată miniştrilor statelor membre 
Uniunii Europene (UE) de a aproba rapid aderarea României şi Bulgariei la spaţiul Schengen, ca membre cu 
drepturi depline. 
O abordare în două etape - suspendarea controalelor la frontierele interne maritime şi aeriene, urmată de 
eliminarea controalelor la frontierele interne terestre - implică un anumit număr de riscuri şi ar putea să aibă un 
efect negativ asupra viitorului extinderii spaţiului Schengen, subliniau membrii Comisiei. 
Astfel, eurodeputaţii cereau ca decizia să fie luată sub forma unui „act juridic unic”. 
Ei îi îndemnau, de asemenea, pe miniştrii UE să ia o decize cu privire la aderarea Croaţiei la spaţiul Schengen, 
imediat ce această ţară va îndeplini criteriile de aderare. 
Amânarea va avea consecințe grave 
Membrii Comisiei subliniau că spaţiul Schengen este un dispozitiv unic în felul său şi una dintre cele mai mari 
reuşite ale UE, iar mânarea aderării depline a României şi Bulgariei are consecinţe negative atât asupra celor două 
ţări, cât şi asupra întregii Uniuni. 
Menţinerea controalelor la frontierele interne şi reintroducerea lor în spaţiul Schengen pot afecta încrederea 
cetăţenilor în instituţii în în integrarea europeană, sublinia Comisia LIBE. 
Această menţinere a controalelor are de asemenea consecinţe economice negative asupra pieţei interne a UE şi 
asupra importurilor şi exporturilor dinspre şi către România şi Bulgaria, insistau eurodeputaţii. 
Extinderea spaţiului Schengen sau libera circulaţie a cetăţenilor UE nu ar trebui să fie afectată de efectele 
negative ale lacunelor altor politici UE precum cele referitoare la azil şi imigraţie, aprecia LIBE. 
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„Comisia Libertăţilor Civile a reafirmat că Bulgaria şi România ar trebui să devină membre cu drepturi depline ale 
spaţiului Schengen şi a respins perspectiva unei aderări parţiale, mai întâi cu frontierele aeriene şi maritime şi 
apoi cu frontierele terestre”, a declarat atunci  raportorul Serghei Stanişev, din cadrul grupului parlamentar 
european al socialiştilor şi democraţilor (S&D). 
„Această abordare în două etape creează un precedent periculos, care nu doar că nu are nicio bază juridică solidă, 
dar care implică totodată inconveninete economice, sociale şi politice asupra UE”, a adăugat eurodeputatul 
bulgar. 
Acest proiect al raportului a fost adoptat de Comisie cu 36 de voturi la patru şi o abţinere. 
PE a dat undă verde aderării României şi Bulgariei la spaţiul Schengen încă din iunie 2011 şi şi-a reiterat poziţia în 
mai multe rânduri, în urma acestei rezoluţii legislative. 
În prezent, atât România, cât şi Bulgaria aplică în mod parţial acquis-ul Schengen, iar controale sunt efectuate la 
frontierele ambelor ţări. 
Hotărârea finală cu privire la aderarea deplină a celor două ţări la spaţiul Schengen este luată prin vot - cu 
unanimitate - de către miniştrii din cele 28 de state membre, în cadrul Consiliului. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, a şi-a exprimat speranţa, miercuri, la Bruxelles, după 
întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă şi cu ceilalţi membri ai Guvernului, că România va fi primită în Schengen în 
mandatul actualei Comisii, subliniind că "mai sunt eforturi de făcut". 
„Din punct de vedere tehnic, ştim că ţara noastră îndeplineşte toate criteriile şi cred că acest lucru este un act de 
dreptate, un act de normalitate, un act prin care România este tratată ca şi celelalte state membre ale UE”, a 
declarat vineri premierul Viorica Dăncilă, salutând declaraţia preşedintelui CE. 
Bulgaria va face parte din spaţiul Schengen din 2019, pentru început doar cu frontierele aeriene, anunţa la 
sfârşitul lui noiembrie publicaţia bulgară 24 Chasa, citând afirmaţii ale liderului europarlamentarilor PPE, Manfred 
Weber, candidat pentru preşedinţia Comisiei Europene. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Macron cedează apelului de a acţiona faţă de protestele violente ale Vestelor galbene şi se adresează luni 
naţiunii 
Pe fondul solicitărilor tot mai multe pentru a pune capăt crizei "vestelor galbene", care s-a aprins în Franţa, 
preşedintele Emmanuel Macron se va adresa luni poporului francez, deoarece autorităţile fac bilanţul costurilor 
săptămânilor de proteste antiguvernamentale, anunţă AFP. 
Preşedintele se va adresa francezilor la ora 20:00 ora locală (ora 21.00 ora României), a anunţat biroul de presă de 
la Elysee. Acestea vor fi primele comentarii publice ale lui Macron după patru săptămâni de demonstraţii 
antiguvernamentale la nivel naţional, care s-au transformat din nou sâmbătă în violenţe în Paris şi în alte oraşe 
din Franţa. 
Macron, care a fost ţinta furiei multor protestatari asupra politicilor sale, urmează să anunţe "măsuri imediate şi 
concrete" pentru a răspunde crizei, a adăugat ministrul Muncii, Muriel Penicaud. 
Preşedintele în vârstă de 40 de ani se va întâlni, de asemenea, cu sindicaliştii şi cu oameni de afaceri în cursul zilei 
de luni. 
Oficialii spun că revoltele anti-Macron de la Paris au fost sâmbătă mai puţin violente decât în urmă cu o 
săptămână, cu mai puţini oameni răniţi, dar cu mai multe pabube produse în capitala Franţei.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Încep protestele și în Germania: Traficul feroviar pe liniile principale, întrerupt din cauza unei greve de 
avertisment 
Circulaţia trenurilor pe toate liniile principale şi pe liniile regionale din Germania era întreruptă luni dimineaţa, în 
urma unei greve de avertisment de patru ore a angajaţilor din sectorul feroviar, a anunţat operatorul feroviar 
Deutsche Bahn, informează AFP şi Reuters, informează Agerpres. 
Greva organizată de sindicatul din domeniul căilor ferate şi al transporturilor din Germania (EVG) a început la ora 
locală locală 05:00 (04:00 GMT) şi va afecta atât trenurile de pasageri, cât şi trenurile de marfă. 
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"În acest moment, traficul pe distanţe lungi este suspendat", informează Deutsche Bahn, într-un comunicat 
publicat pe pagina sa de Internet. 
Un purtător de cuvânt al companiei a precizat pentru AFP că greva afectează şi trenurile de mare viteză (ICE) 
precum şi trenurile Intercity. 
"Circulaţia trenurilor regionale este de asemenea perturbată", a adăugat Deutsche Bahn (DB). 
În special în Bavaria traficul feroviar este întrerupt pe toate liniile, a precizat operatorul feroviar. 
Negocierile între conducerea companiei DB şi sindicatul EVG, care solicită o majorare salarială de 7,5% pentru cei 
aproximativ 160.000 de angajaţi, s-au terminat sâmbătă fără un acord. 
"Angajatorul a prezentat o ofertă care nu corespunde cu solicitările membrilor noştri", a explicat negociatorul 
EVG, Regina Rusch-Ziemba. 
Potrivit Reuters, conducerea Deutsche Bahn, care în paralel poartă discuţii şi cu sindicatul mai mic al mecanicilor 
de locomotivă (GDL), a oferit o majorare salarială de 5,1% în două trepte şi o primă unică de 500 de euro. Pe 
ansamblu, este vorba de o majorare de 7%, susţine echipa managerială a operatorului feroviar. 
De asemenea, agenţia de presă DPA informează că Deutsche Bahn a invitat luni după-amiaza sindicatul EVG la o 
nouă rundă de negocieri. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CJUE a DECIS: Marea Britanie poate opri în mod unilateral procesul de Brexit 
Curtea de Justiție a Uniunii Europene a decis luni că Marea Britanie poate opri în mod unilateral procesul de ieșire 
din Uniunea Europeană, fără acordul celor 27 de state membre ale Blocului comunitar, relatează BBC, conform 
Mediafax. 
Judecătorii Curții au decis că Marea Britanie va putea opri procesul fără să fie modificați termenii statutului de 
membru al Uniunii Europene. 
Mai mulți politicieni anti-Brexit au insistat că Marea Britanie ar trebui să aibă posibilitatea de a opri procesul de 
Brexit dacă își dorește. 
Cazul deschis la Curtea de Justiție a Uniunii Europene a fost criticat atât de Guvernul Marii Britanii, cât și de 
reprezentanții Uniunii Europene. 
Decizia Curții vine cu o zi înainte ca acordul pentru Brexit negociat de prim-ministrul britanic Theresa May să fie 
votat în Parlamentul Marii Britanii. 
(Sursa: Mediafax) 
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